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سرویس سیاسی -
روزنامه اعتماد )حامی دولت ( روز گذشته در مطلبی با عنوان »بدعت رئیس يا بي تجربگي نمايندگان؟« در واکنش به رد کلیات 
لايحه بودجه توسط مجلس نوشت: »نشست علني مجلس که آغاز شد، نمايندگان موافق و مخالف کلیات لايحه بودجه که رو در 
روي هم قرار گرفتند و هر کدام از ظن خود به تحلیل مهم ترين سند مالي سال آينده جمهوري اسلامي پرداختند، به نظر مي رسید 
تنها ابهام موجود در صحن علني يازدهمین دوره مجلس شوراي اسلامي فقط و فقط سرنوشت بودجه 1400 باشد و دخل و خرج 
سال آينده دستگاه هاي اجرايي و نظارتي ايران اما چنین نبود. نمايندگان تازه راه يافته به پارلمان که اکثر آنان سابقه حضور در 
نهادهاي قانون گذاري را نداشتند و به زعم مرتضي آقاتهراني، نفر اول پايداري ها در مجلس يازدهم »تفاوت کمیسیون و فراکسیون 
و طرح و لايحه« را نمي دانستند، ابهامات ديگري نیز در ذهن شان وجود داشت. ابهاماتي که سبب شد تناقض گفتاري به وضوح 
در صحن علني مجلس به چشم بخورد و حتي به هیات رئیسه نیز کشیده شود چنانكه رئیس قوه مقننه يك سخن به میان آورد 
و دبیر او، چیز ديگري بگويد و در نهايت سخنگوي کمیسیون برنامه و بودجه صراحتا اعلام کند که نمايندگان نمي دانستند به چه 

چیزي در صحن علني و هنگام بررسي کلیات لايحه بودجه راي مي دهند.«
گفتنی است، اکنون مجلسی سر کار است که نمی گذارد با سرنوشت مردم و مصالح کشور بازی شود. بودجه کشور را نمی شود 
روی ابرها نوشت و در سر رسید واقعیات، اقتصاد را گرفتار شوک ناشی از سقوط در چاه کرد. بودجه بايد عملیاتی، و دقیق و روشن 

در دخل و خرج نوشته شود، نه با درآمدهای خیالی و کسری چند صد هزار میلیاردی.
اين لايحه غیر واقعی که درآمدهای نفتی را بیش از دو برابر ارقام واقعی برآورد کرده بود، يادآور وعده های سال 92 است؛ ايامی 
که گفتند به اقتصاد، رونقی بی ســابقه می دهند و مردم و کشــور را از درآمد سرشار می کنند، اما رکورد های تورمی و کسری های 
درآمدی بی ســابقه را به يادگار گذاشــتند! لايحه آن قدر سُست و غیر قابل دفاع بود که روحانی نه هنگام تقديم آن و نه امروز به 

هنگام بررسی کلیات در صحن علنی خانه ملت، حاضر نشد به مجلس برود و از آن دفاع کند.
البته برخی تحلیل گران می گويند روحانی حالا که دستش از کارنامه قابل دفاع خالی است و مقبولیت او در نظرسنجی ها به 

زير هفت درصد رسیده، از رد شدن لايحه ناراحت نمی شود و اين اتفاق را بهانه ای برای جنجال و فرار به جلو می داند.
شايد اين گونه باشد. اما مصالح کشور را نمی شود قربانی بازی های سیاسی کرد. اگر به سیاست بازی بود، مجلس می توانست 
لايحه را يكجا تايید کند و مسئولیت عواقب آن را متوجه دولت بداند. اما نمی شود کشور را با عوام فريبی اداره کرد و مردم را با 

شوک سنگین سوء مديريت اقتصادی تنها گذاشت.
مرگ جریان اصلاحات به دست اصلاح  طلبان رادیکال 

روزنامه شرق در شماره ديروز خود طی يادداشتی نوشت: »...وقتی سعید حجاريان که به روايت تیتر اول روزنامه صبح امروز: 
»مغز متفكر جريان اصلاحات« است  از »مرگ اصلاحات« و »شكست اصلاحات دوم خرداد« سخن گفت برخی بر او خُرده گرفتند 
که نمی بايســت از تعبیر »مرگ«  يا »شكســت دوم خرداد« استفاده می کرد... اگر سخن از مرگ اصلاحات  يا شكست دوم خرداد 
مطرح می شود، بايد به جای وصف رخداد، دلايل و علل اين شكست و مرگ را شناسايی کرد، تحلیلی روشن داشت، بر مبنای تحلیل 

استنتاج کرد و بر مبنای استنتاج راهی برای برون رفت از دو مقوله شكست و مرگ جست وجو کرد...«
در بخشی ديگر از اين نوشتار می خوانیم: »مهم ترين ضربه را حرکت اصلاحات از »جريان اصلاح طلبی راديكال« خورده است؛ 

موضوعی که به نحو صريح و روشن کمتر مطرح شده است.«
اين يادداشت افزوده است: »اگر در حرکت اصلاحات کاستی و آسیبی نبوده است، چرا سعید حجاريان که او را » مغز متفكر 
اصلاحات « خوانده اند، از » مرگ اصلاحات« و » شكست دوم خرداد «، سخن گفته است... حرکت اصلاحات  از اصلاح طلبان راديكال 
آسیب ديده است. اصلاح طلبان راديكال در واقع به پای خود شلیك کردند، زمینگیر و دچار سكته مغزی شدند. بار بلور اصلاحات... 
در موج اول و دوم، دو ضربه کاری: 1- راديكالیسم مطبوعاتی 2- نفی و تخريب وجهه سیاسی و اجتماعی آيت الله هاشمی رفسنجانی 
]که در دوره ای به صورت يك پروژه منسجم توسط اصلاح طلبان صورت گرفت[، را در کارنامه خود دارد. ضربه سوم، ممكن است 
به همان تعبیر » مرگ اصلاحات« بینجامد و احیا يا نو سازی اصلاحات اگر هم در افق محال قرار نگیرد، امری بسیار دشوار و متعذر 

باشد  و ديگر نتوان گفت: زنده باد اصلاحات!«
بازی مدعیان اصلاحات در پازل آمریکا

حشمت الله فلاحت پیشه، نماينده سابق مجلس در يادداشتی در روزنامه آرمان نوشت: »براي بازگشت به برجام 4 ساز و 
کار وجود دارد: اولین راه اين است که دو طرف بدون اين که اعلام کنند، به بخشي از تعهدات خود در قبال برجام برگردند. 
راه دوم اين است که کمیته اي در برجام شكل بگیرد و اين کمیته تعهدات ايران و آمريكا را با توجه به شرايط زماني کنوني 
و يك زمان مشخص شده دوباره بازنويسي کند و هر دو طرف بتوانند در اين مدت مشخص به تعهدات خود برگردند. اين 
در شرايطي است که در برجام يك اراده غالبي شكل بگیرد که فعلا قابلیت عملیاتي شدن ندارد. راه سوم اين است که يك 

نفر بین ايران و آمريكا میانجیگري کند.«
فلاحت پیشه در ادامه نوشت:»راه چهارم اين است که ايران و آمريكا با يكديگر مذاکرات کارشناسي جديد انجام دهند. 
اين کارشناسان متشكل از 3 وزارتخانه اعم از وزارت امورخارجه، وزارت خزانه داري آمريكا و وزارت امور اقتصاد و بانك مرکزي 

ايران و در طرف ديگر هم سازمان انرژي اتمي و وزارت انرژي آمريكا به مذاکره بپردازند.«
اظهارات برخی دولتمردان و فعالین مدعی اصلاحات درباره همزمانی اقدامات واشنگتن و تهران برای اجرای کامل تعهدات 

برجامی، بازی در پازل طرف عهدشكن است؛ چرا که آمريكا بارها در اين آزمون مردود شده است.
اين آمريكا بود که از برجام خارج شــد. در حال حاضر نیز ايران هیچ اصرار و عجله ای برای بازگشــت آمريكا به برجام 
ندارد، بلكه مطالبه اصلی و البته منطقی ايران، رفع تحريم ها از سوی آمريكاست و اين وظیفه آمريكا و اروپا است که طبق 

تعهد خود در برجام، تمامی تحريم ها را لغو کنند. 
به عبارت ديگر، اگر تحريم ها برداشته شد، بازگشت آمريكا به برجام معنا می دهد و البته مسئله خسارت ها که جزو 

مطالبات ايران است در مراحل بعدی دنبال خواهد شد.
FATF افزایش صادرات؛ بدون

روزنامه دولتی ايران ديروز گزارشی را با تیتر »تداوم ارزآوری کالاهای کشاورزی در زمان تحريم و کرونا« منتشر کرد و نوشت: 
»بر اساس آمار گمرک، صادرات تولیدات کشاورزی در 10 ماهه اول امسال رقم ۵ میلیارد دلار را ثبت کرد. اين میزان ارزآوری در 
زمان کرونا که صادرات محصولات غذايی در دنیا کاهشی بود، اهمیت توجه به تداوم تولید و صادرات کالاهای کشاورزی به ويژه 
در زمان تحريم را نشان می دهد. صادرات محصولات کشاورزی در 10 ماهه اول امسال 2۵.9 درصد نسبت به مدت مشابه سال 
قبل افزايش يافته و به بیش از هفت میلیون تن با ارزش 4.9 میلیارد دلار رسیده است که نشان دهنده رکوردی ديگر در صادرات 

اين اقلام است.«
در ادامه اين گزارش آمده اســت: »اهمیت اين میزان صادرات در زمانی که تجارت کالا و به ويژه کالاهای غذايی در دنیا، به 
خاطر کرونا به طور متوسط حدود 10 درصد کاهش پیدا کرد، نشان داده می شود. در ايران اين میزان کاهش صادرات کالا حدود 
20 درصد بوده اما در بخش کشاورزی به خاطر تولیدات بالا و باکیفیت، رشد وزنی و ارزشی محموله های صادراتی در 10 ماهه 
امسال نسبت به دوره مشابه گذشته مثبت بوده است. اهمیت دوچندان افزايش صادرات کشاورزی، در زمان تحريم است که اين 
تولیدات توانســته برای کشــور ارزآوری داشته باشد. از سوی ديگر علیرغم افزايش صادرات، تولیدات کشاورزی امنیت غذايی در 
کشور را هم تامین کرده است. در زمان شیوع کرونا، بسیاری کشورها مرزهای تجاری خود را بستند و صادرات کالا به کمترين 
میزان رسید، در اين مدت همچنین تقاضا برای برخی کالاها مانند محصولات غذايی هم به خاطر شیوع کرونا افزايش يافت، اما 
تولیدات کشــاورزی برای نیاز داخلی نیز کفايت داشــت. بر اساس آمار گمرک، صادرات کشاورزی از لحاظ وزنی 2۵.9 درصد و از 
لحاظ ارزش ۸.4 درصد نسبت به 10 ماه اول سال گذشته افزايش دارد. صادرات محصولات کشاورزی در 10ماهه اول پارسال ۵.۶ 

میلیون تن به ارزش 4.۵ میلیارد دلار بوده است.«
ارگان دولت در شماره روز پنج شنبه هفته قبل نیز از افزايش صادرات نفتی و غیر نفتی کشور در برخی از بازارها خبر داد و 

تیتر زد: »موتور صادرات ايران روشن شد«
گفتنی اســت، افزايش صادرات کشور در حالی است که مدعیان اصلاحات مدعی اند در صورت عدم تصويب لوايح مرتبط با 
FATF تجارت خارجی قفل می شود و حال آنكه در شرايطی که ايران در لیست کذايی FATF قرار دارد و لوايح سی اف تی و پالرمو 

هم تصويب نشده است، به اذعان ارگان دولت، صادرات نفتی و غیر نفتی کشور افزايش يافته است.
از اين رو، همكاری با FATF است که موجب خودتحريمی، اعمال تحريم های بیشتر و در نتیجه مضیقه های مالی گسترده تر 

می شود اما عدم همكاری با کارگروه ويژه اقدام مالی، سبب گشايش در تجارت خارجی است.
بايد يادآور شــد که علاوه بر لو رفتن اطلاعات صرافی ها به واســطه عمل به دستورالعمل های FATF، برخی بانك های داخلی 
در عمل به دستورالعمل های FATF، کلیه شعب خود را از همكاری مالی با برخی ارگان های داخلی که در تحريم دشمنان ملت 

بودند، منع کردند.
مارشال بیلینگزلی، دستیار بخش تامین مالی تروريسم وزارت خزانه داری آمريكا و رئیس سابق FATF، در جلسه استماع 
کمیته امور خارجی مجلس نمايندگان آمريكا در پاسخ به سؤال نماينده کنگره آمريكا با اين عنوان که ما چگونه بايد فشارها 
بر حكومت و نهادهای مالی ايران را حفظ کنیم و اطمینان حاصل کنیم که آنها نتوانند شكاف هايی برای دور زدن تحريم 
 FATF ايجاد کنند؟ گفته بود: بايد مصرانه از آنها بخواهیم قوانین مقابله با تامین مالی تروريسم و پولشويی لوايح مرتبط با

را در ايران تصويب کنند!
خوان زاراته، معاون سابق مديريت مبارزه با تروريسم و جرائم مالی در وزارت خزانه داری آمريكا نیز گفته بود: برای قرار دادن 

ايران در تنگنا و سخت تر کردن شرايط برای اين کشور، به حضور کامل FATF نیاز است.
کار گروه ويژه اقدام مالی )FATF( اســفند 97 با انتشار گزارشی صراحتاً اعلام کرد که اجرای مؤثر تحريم های مالی هدفمند 
و شناســايی مســیرهای ايران برای دور زدن تحريم را ذيل رسالت مقابله با  اشاعه تسلیحات کشتار جمعی خود تعريف کرده و با 

جديت تمام در پی اجرای آن است.
ضعف وزارت خارجه در دیپلماسی فعال

روزنامه ابتكار ديروز طی يادداشتی آورده است: »ضعف وزارت خارجه در ديپلماسی فعال و عدم استفاده از کارشناسان برای 
مذاکره با دولت های محلی و در کل ضعف ديپلماسی عمومی برای تعامل با دولت های محلی اين دسته از کشورها، از نگاه نگارنده 

يكی از بزرگترين عوامل شكست تجاری برجام بود.« 
گزافه گویی ها و دوقطبی  سازی های کلیشه ای و مضحک

در بخش ديگری از اين مطلب ادعا شده است: »در هر حال تاکید جدی می کنم تا جريان تندرويی که دائما در تلاش برای 
مقصر جلوه دادن ديگران است، فراموش نكند که خود همیشه يكی از دست اندازان برای کاهش قدرت چانه زنی ايران بوده است. 
برخی در ايران، درک صحیحی از قدرت، هوش سیاســی و مواضع و منافع در مذاکره ندارند و با تاکید زياد بر روی مواضع و نه 
منافع؛ ملت و اقتصاد را فدا می کنند. با تمام اين کاستی ها آنچه که غیرقابل پذيرش است؛ محدود کردن ارتباط سیاسی و اقتصادی 
ايران با ديگر کشورهای دنیاست... حملات گروه های تندرو به برجام، بدون هدف و در مغايرت جدی با توسعه ايران است. به راستی 
کدام کشور را می شناسیم که با قطع روابط موثر با دنیا موفق به توسعه اقتصادی شده باشد؟ سرنوشت کشورهايی که ارتباط موثر 

و ديپلماسی توسعه و دوستی ندارند در دنیا به کجا ختم شده است؟«
مدعیان اصلاحات به جای گزافه گويی های کلیشه ای و دوقطبی  سازی ناشیانه و مضحك بايد پاسخگوی وعده های توخالی 
و بی کارنامگی خود باشند. طیفی که با اعتماد بلاشرط به آمريكا و مواضع منفعلانه و پالس  های دشمن پسند، با مشت خالی 
وارد مذاکرات شد، ديگران را به دست انداز کاهش قدرت چانه زنی متهم می کند! اين طیف خط قرمزهای منافع ملی را رعايت 
نكرده و توافقی نامتوازن، ناهمزمان، فاقد ضمانت اجرا و فاقد مكانیســم اخذ خســارت در صورت بدعهدی حريف را پخت و پز 
کرده  اما به منتقدان، اتهام عدم رعايت منافع ملی می زند! مدعیان اصلاحات بايد بابت تحمیل معضلاتی از جمله 7 تا 10 برابر 
شدن قیمت ها در حوزه ارز و سكه و خودرو و مسكن، رکود فراگیر، سقوط ارزش پول ملی، نقدينگی فزاينده و تورم زا، بیكاری 
کم سابقه، کوچك شدن سفره مردم، افزايش ضريب جینی )شكاف طبقاتی( و سوزاندن 7 سال فرصت تدبیر و رشد درون زای 
اقتصادی مسئولیت بپذيرد، از پیشگاه ملت عذرخواهی کند و تاوان پس دهد. آنها بايد پاسخ دهند چرا علی رغم دادن امتیازات 
نقد فراوان و تحمیل خســارت های ســنگین برای کشور، تحريم ها را برنداشتند بلكه تحريم ها از همان دولت اوبامای مؤدب و 

باهوش! چند برابر شد؟!
مدعیان اصلاحات که بانی خسارت محض برجام و وضعیت فاجعه بار فعلی اند، با فريبكاری و دروغ بافی، منتقدان را مخالف 
تجارت و روابط خارجی جا می زنند! و حال آنكه می گفتند به واسطه بستن با غرب، تحريم های مالی و بانكی و نفتی برداشته می شود، 
گشايش اقتصادی اتفاق می افتد، مردم از يارانه بی نیاز می شوند و نرخ دلار از 3700 تومان به زير هزار تومان سقوط می کند، مشكل 

آب خوردن و آلودگی هوا و... همگی برطرف می شود!

از مادر برایم سخن بگو...
قامتش جَبل رحمت است و قلبش آتشكده طور. 

نگاهش به آفتاب باديه عرفات می ماند و مهرِ وجودش به هُرمِ ســرزمین 
بطحا. تنگِ آغوشش وادی ايمن است و زمزمه لالايی اش ترنمّ زَمزم عطوفت.

رواق چشمانش میقات انتظار است تا شايد در سراپرده حضرتش، احرام تمنّا 
ببندی و از معبر نگاه آتشینی که هیچ از تو دريغ نداشته به حريم کعبه قلبش بار 
يابی، آنگاه کودک جانت از مروه بی قراری تا صفای آغوش گشوده اش هروله  کند.
او که خطوط کتابِ رخساره اش، قصه گوی فصل های بلندِ محنت و تیمار 
و شكیب است و شانه هايش نیز بردبارترين...، تبسمش اما فَیضانِ آبشار عشق 
است که از فراز قله های امید، دشت عطشناکِ جانت را غرقه بی نیازی و سرشار 

از طراوت می سازد. 
دلت اگر از ســنگ هم باشــد نگاهش عصای موسی است که از نهانخانه 
قلبت چشمه های رأفت و مهر جاری می کند. گويی سرشتش نه از اين خاک، 
که تربتی بهشتی ست آمیخته با آبی از چشمه زير عرش يا شايد از شبنم نشسته 

بر پیكره نازک فرشتگان. 
رخ نهادن بر قدمش، کام صدّيقان و مرام صالحان اســت و بوسه بر پايش 

چون بوسیدنِ عَتبه بهشت.
دســتان مهربانش به اعجاز محبت چون نهال طوبی، پیوسته بارور است 
و عطر امید و حیات می پراکند و آن هنگام که بر ســحاب ســجاده می نشیند 
و مَرکب نیايش به قلمرو ملكوت می راندَ، دســتانش رشته پیوند به آسمان و 

میان برُی است به سوی خداوند.
آرامشش را مبین که جهانی از شور در کالبد دارد؛ او سراپا طوفانِ عشق، 
بارانِ احســاس، شرار تمنا و جوششِ آرزوست. او تجسم رحمت، آيت شفقت، 

نماد ايثار، سرچشمه وفا و مظهر صدق و بی رنگی است.
خــدای حكیــم وی را نمودی از مهر خود قرار داده و نام او را در جوار نام 
خود و خدمتش را قرين طاعت خود فرموده اســت. آری مادر خلیفه رحمت 

خداست بر زمین.
مادر، شورانگیزترين واژه و مظهر نام »ربّ« و تمثیل اسمای الهیِ »وَدود« و 
»عَطوف« است. رَشحه ای ست از »رحمت« حق و بارقه ای از »حَنانِ« پروردگار.

مادر، ارمغانی الهی، نعمتی شايان و قندی ست نامكرر.  
سید ابوالحسن موسوی طباطبایی

درمکتب امام

مقصد قیام ملت ایران
از اول هم که ملت ايران قیام کرد، در مقابل ظلم ايستاد و در مقابل 
کفر ايستاد و مقصدش اين بود که جمهوری اسلامی باشد و از قید و 
بند گرفتاری های خارجی رهايی يابد و اين مقصد، مقصدی است الهی 

و اين مطلب، مطلبی است که اسلام امر فرموده است.
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روحانی: به آمریکا فحش بدهید

تقدیم به شهیدپرورانِ سرزمین پاکم ایران

رئیس جمهور درحالی منتقدان را به فحش 
ندادن علیه آمریکا  محکوم کرد که خود پیشتر 
آمریکا را کدخدا و رئیس جمهور عهدشکنش را 
مودب و باهوش خوانده و منتقدان را به خاطر 
عدم اعتماد به آمریکا  ترسو و بزدل سیاسی 

نامیده بود.
حجت الاســلام روحانی ديروز چهارشنبه در 
جلســه هیئت دولت اظهار داشــت: تلاش ما طی 
يك ســال گذشته اين بود که در پايان فعالیت اين 
دولت، به دو آرزو دست يابیم که نخستین آن، عبور 
از مشــكلات اصلی بیماری کرونا و ديگری عبور از 

مشكلات تحريم های ظالمانه بود. 
رئیس جمهور در ادامه در واکنش به رد کلیات 
لايحه بودجه 1400 گفت: رد مصوبه کمیســیون 
تلفیــق حق مجلس بود که نپســنديد و رد کرد. 
اگر مصوبه کمیسیون تلفیق به دولت هم می آمد، 
اينجا هم رد می شد، منتها با آرای بالاتر از مجلس 

رد می شد.
وی افــزود: اما بعد از اينكه مجلس شــورای 
اســلامی اين را نپذيرفت، بايد چه کار کنیم. عین 
اين ماجرا را پارســال هم داشتیم يعنی پارسال در 
سال 9۸ بودجه ای بود و رفت در کمیسیون تلفیق 

بحث شد و تصويب شد و در صحن علنی رد شد.
رئیس جمهور اظهار داشــت: دولت رســما به 
مجلس شورای اسلامی اعلام می کند که طبق رويه و 
روال و استنباط ما، ان شاء الله آنچه بوده به کمیسیون 
تلفیق برگردد و آنجا بررســی مجدد و ان شــاء الله 
تصويب شود و به يك نقطه مطلوب برسیم. امروز 
نظرمان را به مجلس اعلام می کنیم چون پارسال 
همین داستان بوده، قبل از آن در مجلس سابقه دارد 

که رويه اين چنین بوده است.
 روحانی در بخش ديگری از ســخنان خود بار 
ديگر همه مشكلات کشور را به آمريكا و دولت  ترامپ 
مرتبط دانست و گفت: جنگ تحمیلی را نمی شود 
انكار کرد و به  نظرم انكار دشمن ننگ و به ضرر کشور 
است. تعجب می کنم عده ای مشكلات را می بینند و 
می دانند که بخش بزرگ مشكلات برای تحريم  است، 
اما يك کلمه و يك جمله علیه آمريكا حرف نمی زنند.
رئیس جمهور ادامه داد: بعضی هايشان مدعی 
ضدآمريكايی بودن هستند، اما وقتی چیزی گران 
می شود يك فحش به آمريكا نمی دهند، چون فحش 
خدشه دار می شود؛ فحش ويژه دولت است. فقط بايد 
علیه دولت و مخصوصاًًً شخص رئیس جمهور فحش 
داد. چرا بايد اين کار را بكنیم! دنبال چه هســتیم! 

چه هدفی داريم!
اين اظهارات رئیس جمهور در حالی است که 
اتفاقــا منتقدان از روز اول بر غیرقابل اعتماد بودن 
آمريكا  تأکید داشــتند اما شــخص آقای روحانی 
اصرار داشــت که آمريكا را کدخدا و رئیس جمهور 
عهدشــكنش را  مودب و باهوش خطاب کند و در 

همین راستا به  منتقدان توهین هم می کرد.
 روحانــی مرداد مــاه 93 و در جريان مذاکره 
هســته ای خطاب به منتقدان که دائما دشمنی و 
غیرقابل اعتماد بودن آمريكا را به دولت گوشــزد 
می کردند گفت: يك عده شعار می دهند ولی بزدل 
سیاسی اند؛ هر وقت می خواهد مذاکره شود يك عده 
می گويند داريم می لرزيم؛ خوب به جهنم، برويد يك 

جای گرم پیدا کنید.
با ورود اولین محموله واکســن ایمن سازی 
مردم طبق اولویت بندی ها بلافاصله آغاز شود
روحانی همچنین عصر چهارشــنبه در جلسه 
روسای کمیته های ستاد ملی مقابله با کرونا پس از 
دريافت گزارش های کمیته های تخصصی ستاد ملی 
مقابله با کرونا از روند تامین مالی، خريد واکسن و 
اطلاع رسانی از شــروع واکسیناسیون تأکید کرد 
که ضروری اســت همزمان با ورود اولین محموله 

واکســن در هفته های آتی، ايمن سازی مردم طبق 
اولويت بندی ها و برنامه ريزی های انجام شــده، بر 
اساس سند ملی واکسیناسیون مصوب ستاد ملی 

مقابله با کرونا بلافاصله آغاز شود.
وی افزود: امیدوارم واکسن های تولید داخل نیز 
در سال آينده در دسترس قرار گیرد و افتخاری ديگر 

نصیب نظام و دولت جمهوری اسلامی ايران شود.
رئیس جمهور بار ديگر با تأکید بر ضرورت رعايت 
دقیق دستورالعمل های بهداشتی برای جلوگیری از 
موج چهارم شــیوع کرونا و پیشگیری از عواقب آن 
بر سلامت و معیشت مردم، قرارگاه عملیاتی ستاد 
مقابله با کرونا را موظف کرد با هماهنگی دستگاه های 
نظارتی، روند اجرای دستورالعمل های بهداشتی و 
اعمال محدوديت ها را با دقت بیشتری پیگیری کند.

روحانی با  اشاره به اوضاع وخیم در بسیاری از 
کشورهای جهان در ارتباط با احتمالات تأسف بار در 
مورد شیوع موج چهارم بیماری کرونا اظهار داشت: 
بايد بــا همكاری همگانی مانع بــروز موج چهارم 
بیماری شويم که می تواند آمار فوتی ها را افزايش، 
کادر درمانی و بهداشتی کشور را فرسوده و در آستانه 
سال نو، کسب وکارها را به تعطیلی بكشاند و سلامتی 

و معیشت مردم را مختل کند.

آیت الله جنتی در جلسه شورای نگهبان:

امام خمینی)ره( احیاگر اسلام سیاسی و ناب محمدی)ص(  
در عصر حاضر است

دبیر شــورای نگهبان گفت: امام خمینی)ره( از نسل حضرت 
زهرا)س( بود؛ بدون شــک باید ایشان را احیاگر اسلام سیاسی و 

ناب محمدی)ص( در عصر حاضر دانست.
به گزارش پايگاه اطلاع رســانی شورای نگهبان، آيت الله احمد جنتی، 
دبیر شورای نگهبان در جلسه اين شورا با عرض تبريك به مناسبت ولادت 
حضرت زهرا)س( و روز زن و میلاد امام خمینی)ره( و ايام دهه فجر گفت: 
همان طور که پیامبر مكرم اسلام فرمودند فاطمه)س( نور الله است؛ هرچه 
از اين بانوی نمونه بگويیم، حق مطلب ادا نشده و بايد دعا کنیم که خداوند 

معرفت ما را نسبت به ايشان زياد کند.
وی افزود: حضرت زهرا)س( اسوه  همه زنان و مادران تاريخ است و ما بايد 
فرهنگ زهرايی را که هرگز کهنه نمی شود در جامعه ايرانی زنده نگه داريم.
آيت الله جنتی در ادامه با اشاره به تقارن میلاد بنیانگذار انقلاب اسلامی 
ايران با روز میلاد حضرت زهرا)س(، يادآور شد: امام خمینی)ره( از نسل 
حضرت زهرا)س( بود؛ بدون شــك بايد ايشان را احیاگر اسلام سیاسی و 
ناب محمدی)ص( در عصر حاضر دانســت؛ کسی که پس از صدر اسلام 
مســأله شهادت، جهاد، ايثار، فقه سیاسی و اعمال صالحه را احیا و اسلام 

را دوباره زنده کرد.
دبیر شورای نگهبان تأکید کرد: رسانه ها به ويژه رسانه ملی، علما، خطبا، 
مبلغان نبايد بگذارند آثار و آرمان های والای امام)ره( به فراموشی سپرده 
شــود؛ آثار ايشان نه تنها برای امروز ما کارگشاست بلكه متعلق به فردای 
ما هم هســت البته رسانه ملی در اين زمینه کار های بسیار خوب و قابل 

تقديری داشته که بايد ادامه پیدا کند.
درادامه اقدامات خصمانه علیه ایران

آمریکا از پرتاب موشک ماهواره بر »ذوالجناح« 
ابراز نگرانی كرد

وزارت خارجــه آمریکا در واکنش به پرتاب موفقیت آمیز موشــک 
ماهواره بر ســوخت جامد ذوالجناح، مدعی شــد این گونه موشک های 

ماهواره بر باعث نگرانی های جدی  اشاعه ای هستند.
دولت جديد آمريكا به رياســت »جو بايدن« با پیروی از دولت جمهوری خواه 
پیشین اين کشــور به رياست »دونالد  ترامپ« مجدداًََ نگرانی ها از برنامه موشكی 

بالستیك جمهوری اسلامی ايران را تكرار کرد.
به نوشته خبرگزاری فرانسه، وزارت خارجه آمريكا شامگاه سه شنبه از پرتاب 
موفقیت آمیز موشك ماهواره بر »ذوالجناح« عمیقاََ ابراز نگرانی کرده و آن را مسبب 

افزايش سرعت پیشرفت موشكی ايران دانست.
بر اين اســاس، يك ســخنگوی وزارت خارجه آمريكا طی بیانیه  کوتاهی در 
اين باره گفت: »ايالات متحده همچنان نگران تلاش های ايران برای توسعه ]فناوری[ 
پرتابگرهای فضايی )SLV( است، زيرا اين برنامه ها قادر هستند پیشرفت موشكی 

بالستیك ايران را توسعه دهند«.
در اين بیانیه ضمن تكرار ادعاهای نخ نما شده و بی اساس علیه جمهوری اسلامی 
ايران، آمده اســت: »پرتابگرهای فضايی باعث نگرانی های جدی  اشاعه ای هستند 
زيرا شامل فناوری های مشابه و تبادل پذير با آن دسته از فناوری های موشك های 

بالستیك می باشند که شامل سامانه های دوربرد نیز است«.
ذوالجناح، موشك ماهواره بر سوخت جامد سه مرحله ای، جديدترين دستاورد 
فضايی کشــور در حوزه ماهواره برهای بومی  است که روز گذشته )سه شنبه( خبر 
پرتاب تحقیقاتی آن از پايگاه فضايی امام خمینی)ره( سمنان توسط گروه فضايی 

وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح اعلام شد.
ذوالجناح، ماهواره بری با 2۵.۵ متر طول، ۵2 تن وزن و ســه مرحله ای است 
که مرحله اول و دوم آن موتور سوخت جامد با قطر 1.۵ متر و توان تولید  تراست 
7۵ تن )قابل افزايش به 100 تن( و موتور مرحله سوم سوخت مايع با قطر 1.2۵ 
متر است که موتور مرحله سوم اين ماهواره بر در حقیقت همان موتور مرحله دوم 

ماهواره بر سفیر است.
ذوالجناح بر خلاف ماهواره برهای ســفیر، سیمرغ و قاصد که در مرحله اول از 
ســوخت مايع اســتفاده می کنند، مرحله اول و دوم آن از نوع سوخت جامد است 
که از اين حیث برای نخستین بار در کشورمان ماهواره بر سوخت جامد در مرحله 

اول تولید شده است.
درخصوص توان تزريق محموله به مدار، ذوالجناح قادر است تا 200 کیلوگرم 
محموله را که می تواند يك ماهواره يا چند ماهواره با مجموع وزنی 200 کیلوگرم 
را تا مــدار ۵00 کیلومتری دايروی زمین تزريق کند؛ ويژگی ديگر ذوالجناح اين 
است که برای پرتاب نیاز به پايگاه ثابت ندارد و می توان آن را بر روی سكوی پرتاب 

متحرک از هرنقطه ای از کشور پرتاب کرد.
به گزارش فارس پیش از اين، »محمد عبدالسلام« سخنگوی جنبش انصارالله 
يمن با  اشــاره به اقدام ايران در ارســال موفقیت آمیز ماهواره بر تأکید کرد که اين 

آزمايش پیامی برای دوست و دشمن است.

انتظامی  نیروی  گفت:  ناجا  فرمانده 
حافظ جان، مال و ناموس مردم اســت؛ 
از این رو بایســتی در تحقق فرمایش 
راستای رسیدن  انقلاب در  رهبر معظم 
به پلیس در تراز بیش از گذشته تلاش 

کنیم.
به گزارش پايگاه خبری پلیس، ســردار 
حسین اشتری ديروز در چهل و سومین دوره 
علوم  دانشگاه  دانشــجويان  دانش آموختگی 
انتظامــی امین با بیان اينكه امروز جمهوری 
اســلامی ايران با قدرت، باثبات و عالمانه تر 
از گذشته در مســیر حرکت می کند، اظهار 
داشــت: امروز با وجــود تمامی توطئه ها که 
در راســتای از پای درآوردن نظام جمهوری 
اســلامی ايران برنامه ريزی می شود، امنیت 

بالاترين و بزرگترين نعمت است.
اشــتری با بیان اينكه نیــروی انتظامی 
امروز حافظ ارزش ها و دستاوردهای انقلاب 

اسلامی است، افزود: ناجا حافظ جان، مال و 
ناموس مردم است، بايستی به گفته فرماندهی 
معظم کل قوا،  نیروی انتظامی در تراز انقلاب 
اسلامی داشته باشــیم که بحمدالله در اين 

راستا گام های خوبی برداشته شده است.
وی خطاب به فارغ التحصیلان دانشــگاه 
علوم انتظامی امین گفت: شما جان برکفان 

بدانید که چشم امید مردم و تمامی مظلومان 
جهان به رزمندگان جمهوری اسلامی ايران 
است و شما سربازان ولايت بايد خود را آماده 

نبرد بی امان با دشمنان کنید.
فرمانده ناجا تأکید کرد: بايســتی پلیس 
اقتدار تــوأم با مهربانی، رافت و عدالت را در 
رأس قرار دهد و با افرادی که به آنها مراجعه 

می کنند، عادلانه رفتار کند؛ از سويی پلیس 
بايــد با افــرادی که به حقــوق مردم تعدی 
می کننــد و قانون گريز هســتند، مقتدرانه 
برخورد کند. پلیس بايســتی بر اساس قانون 
و شرع با تروريست ها، اشــرار و قاچاقچیان 
برخــورد کند چرا که امنیت مردم خط قرمز 

نیروی انتظامی است.

سردار اشتری در مراسم دانش آموختگی دانشجویان دانشگاه علوم انتظامی امین:

نیروی انتظامی حافظ ارزش ها و دستاوردهای انقلاب اسلامی است

دیروز طرح شفافیت به رای نمایندگان 
گذاشته شــد که از مجموع 234 نماینده 
حاضر، 153 نفر به این طرح رای موافق دادند 
و 63 نفر رای مخالف و 12 نفر نیز رای شــان 
ممتنع بود، بــا وجود 153رای موافق اما 3 
رای تا تصویب کم آورد چون به دو سوم آرا 
نیاز بود، با این حال طرح شفافیت مجدداً به 

صحن بازمی گردد. 
ديروز مجلس شــورای اسلامی کارش را به 
رياســت محمدباقر قالیباف و با جلسه غیرعلنی 
آغاز کرد. در اين جلســه وکلای ملت بررســی 
وضعیــت بودجــه ســال آينده کشــور و طرح 
و  بحــث  مــورد  را  شــفافیت آرای نمايندگان 

تبادل نظر قرار دادند.
قريب ســاعت 9 صبح بود که جلســه علنی 
مجلس دقايقی آغاز شــد و گزارش کمیســیون 
آيین نامه داخلی مجلس در مورد طرح شفافیت 

آرای نمايندگان در دستور کار قرار گرفت.
محمدباقر قالیباف در ابتدای جلســه علنی 
ديروز مجلس شــورای اســلامی، گفت: ولادت 
حضرت فاطمه زهــرا)س( و میلاد حضرت امام 

خمینی)ره( را تبريك و تهنیت عرض می کنم.
وی بیان کرد: همچنین روز مادر و روز زن را 
به ويژه به زنان مسلمان و زنان و مادران کشورمان 
و همچنیــن مادران شــهدا و جانبازان تبريك و 
تهنیــت عرض می کنم. همچنیــن اين روز را به 
نمايندگان خانم مجلس و خبرنگاران خانمی که 

در جمع ما حضور دارند، تبريك می گويم.
رئیس مجلس شــورای اسلامی تصريح کرد: 
جلسه مجلس شورای اسلامی امروز از ساعت ۸ 

صبح به صورت غیرعلنی آغاز شده است.
اصلاح سیاست های کلی اصل 44

گزارش کمیسیون ويژه جهش و رونق تولید 
و نظــارت بر اجرای اصل چهــل و چهارم )44( 
قانون اساســی در مورد طرح اصلاح مواد )1( و 
)7( قانون اجرای سیاســت های کلی اصل چهل 
و چهارم )44( قانون اساســی و اصلاحات بعدی 
آن جهت تامین نظر شورای نگهبان اصلاح شد.

بر اين اســاس، تبصره 2 ماده 7 اين طرح به 
شرح زير اصلاح شد:

تبصــره 2- هر يـــك از مراجع صادرکننده 
مجوز کســب وکار موظفند درخواست متقاضیان 
مجوز کسب وکار را مطابق شرايط مصرح در درگاه 
مذکور دريافت و بررســی کنند. صادرکنندگان 
مجوز کســب و کار اجازه ندارند به دلیل »اشباع 
بودن بازار«، از پذيرش تقاضا يا صدور مجوز کسب 

و کار امتناع کنند.
امتناع از پذيرش مدارک و درخواست مجوز 
و تأخیر بیش از ظرف زمانی تعیین شده در درگاه 
مذکور در صدور مجوز برای متقاضیانی که مدارک 
معتبر مصرح در درگاه يادشــده را ارائه داده اند، 
مصداق »اخــلال در رقابت« موضوع ماده )4۵( 

اين قانون است.
همچنین صدر بند )الف( و جزء )1( بند )الف( 
ماده )7( موضوع مــاده )2( اين طرح به منظور 

تامین نظر شورای نگهبان حذف شد.
اکثریت مجلس یازدهم حامی شفافیت

»حســینعلی حاجی دلیگانی« در دوره قبل 

مجلس طرح شفافیت آرای نمايندگان را مطرح 
کرد و امضاهای لازم برای اين طرح را جمع آوری 
و ســپس طرح مذکور را به هیئت رئیسه داد اما 
در آن دوره طــرح شــفافیت مخالفان زيادی در 
مجلس داشت که اکثريت اعضای فراکسیون امید 
)اصلاح طلبان مجلس دهم( و فراکسیون مستقلان 
)حامیان دولت تدبیر و امید( را شامل می شدند. 
 حاجی دلیگانی در جلسه علنی ديروز مجلس 
شــورای اســلامی و در موافقت با کلیات طرح 
شفافیت آرای نمايندگان، گفت: بنده يقین دارم 
که مجلس يازدهم با مجلس دهم کاملًا متفاوت 
است چرا که آن زمان اين طرح را با چند نفر دنبال 
می کرديم اما امروز خوشحال هستیم که اکثريت 

نمايندگان به نبال شفافیت هستند.
وی بیــان کرد: اين تابلــوی افتخاری برای 
مجلس يازدهم خواهد بود که برای اولین بار پس 
از 40 سال در مجلس شورای اسلامی، می خواهیم 
ايــن طرح را به تصويب برســانیم و قطعا چنین 

موضوعی نشان از بلوغ مجلس دارد.
عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اسلامی 
تصريح کرد: اصل ۶9 قانون اساسی صراحتا اعلام 
می کنــد که بايد تمام مذاکــرات مجلس پخش 
شــود چرا که مردم نامحرم نیستند. شفافیت به 
معنای يكرنگی و صداقت است و قطعا هیچ کس 

با صداقت مخالف نیست.
حاجــی دلیگانی بــا تأکید بــر اينكه طرح 
شــفافیت آرای نمايندگان اعتمادسازی مردم را 
به دنبال خواهد داشت، گفت: اگر برخی از افراد 
اعتمادشان نســبت به بعضی از مسئولان سلب 
شــده، به دلیل عدم شفافیت است. بايد با مردم 
روراست باشــیم و تقیه برای دشمنان است. لذا 
اين شفافیت را از مجلس شورای اسلامی شروع 
خواهیم کرد چرا که مبارزه با فســاد را به دنبال 
خواهد داشــت و راه مبارزه با فساد، رأی مثبت 

به اين طرح است.
شفافیت مطالبه عمومی است

محســن پیرهادی در جلســه علنی ديروز 
مجلس شورای اســلامی و در موافقت با کلیات 
طرح شــفافیت آرای نمايندگان اظهار داشت: تا 
قبل از الكترونیكی شدن رأی گیری، نمايندگان 
مجلــس بــا قیــام و قعــود و رأی می دادند و 

رأی گیری شفاف بود.
وی بیــان کــرد: الان رأی گیری نمايندگان 
الكترونیكی شــده و لازم است شــفافیت انجام 
شــود. همه ما در ايام انتخابــات قول داديم که 
موضوع شــفافیت آرا را حل کنیم و امروز همان 

روز است. الوعده وفا.
نماينده مــردم تهران در مجلس شــورای 
اســلامی تصريح کرد: حتماً کاری می کنیم که 
صیانــت از نمايندگان حفظ شــود و موضوعات 
محلی و منطقه ای تدبیر شود. طرح شفافیت در 
قالب دو شــورا و در کمیسیون آئین نامه داخلی 

مجلس مورد توجه قرار می گیرد.
پیرهادی ادامــه داد: شــفافیت يك مفهوم 
فراگیر است و يكی از شئون آن شفافیت آراست 
و مــا بايد از خودمان شــروع کنیم و گام به گام 
جلو برويم تا دولت و نهادهای ديگر هم عملكرد 
خود را شــفاف کنند. امروز شفافیت يك مطالبه 

عمومی و حق شهروندی است و بايد به آن توجه 
کنیم و اين يك تكلیف برای همه مسئولان است.
شفافیت انتقال دهنده پیام صداقت 

»محمدحســین فرهنگی« در جلسه علنی 
ديروز مجلس و در جريان بررسی طرح شفافیت 
آرای نمايندگان، گفت: طرح شــفافیت آراء، يك 
طرح صیانتی اســت و هم می تواند باعث افتخار 
اين دوره مجلس و همه نمايندگان شــود اما اگر 
عباراتی در احكام آن بیايد، می تواند باعث ايجاد 
عوام گرايی نمايندگان شود. عمده تلاش اعضای 
کمیســیون آئین نامــه داخلی مجلس شــورای 
اســلامی، توجه به جنبه صیانتی و آشكار کردن 
اراده نماينــدگان بود. از ســوی ديگر هم به اين 
مسئله توجه شــد که اگر در جايی شفافیت آرا 
باعث فشار به نمايندگان و آسیب به حريت آنان 

شود، تمهیدات لازم در اين باره انديشیده شود.
ســخنگوی هیئت رئیســه مجلس شــورای 
اسلامی تصريح کرد: مخفی بودن آرای نمايندگان 
آثــاری دارد و ممكن اســت باعــث آزاد بودن 
نمايندگان در رأی گیری شــود اما آشكار بودن و 
شفافیت آرا می تواند صداقت را به جامعه القاء کند.
نماينده مردم تبريز در مجلس شورای اسلامی 
گفت: در تبصــره ماده 9 طرح آرای شــفافیت 
نمايندگان آمده که »در موادی که به تشــخیص 
هیئت رئیســه مجلس جنبه صنفی و منطقه ای 
دارد، آرای نمايندگان اعلام نمی شــود تا جنبه 

پوپولیستی آن گرفته شود«.
وی بیان کرد: همچنین بنده معتقدم که اگر 
رأی اعتماد به وزرا علنی باشد، باعث وکیل الدوله 
شدن نمايندگان می شود و مباحث اين چنینی هم 

بايد به صورت غیرعلنی باشد.
فرهنگی در پاسخ به سوال برخی از نمايندگان 
مبنی بر اينكه چرا رأی گیری درباره کلیات بودجه 
به صورت علنی برگزار نشــد؟ گفت: اگر ما قانون 
شــفافیت آرای نماينــدگان را داشــتیم، حتماً 
رأ ی گیری روز گذشته درباره بودجه هم به صورت 

علنی انجام می شد.
طرح شفافیت 3 رای کم آورد! 

در جلسه علنی ديروز مجلس شورای اسلامی 
طرح اصلاح مــوادی از آئین نامه داخلی مجلس 
شورای اسلامی تحت عنوان طرح شفافیت آرای 

نمايندگان در دستور کار قرار گرفت.
نتیجه رای گیری به اين صورت اعلام شــد: 
1۵3 رأی موافــق، ۶3 رأی مخالــف و 12 رأی 
ممتنع از مجموع 234 نماينده حاضر در جلسه 
علنــی که به اين  ترتیب اين طــرح رای لازم را 

کسب نكرد.
محمدباقر قالیباف در اين باره گفت: اين طرح 
نیاز به دو ســوم آرای نمايندگان داشت که رأی 

لازم را نیاورد.
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: اظهارات 
موافقان و مخالفان مجلس نشان می داد که همگی 
با اصل شــفافیت موافق هســتند اما اين طرح 
ايراداتی داشت و لازم است کمیسیون آئین نامه 
داخلــی مجلس طرحی را آمــاده کند که بحث 
شفافیت که دغدغه نمايندگان است، مطرح شود.

اما با وجود 1۵3 رای موافق طرح شفافیت در 
مقابل ۶3 رای مخالف چرا اين طرح تصويب نشد؟

شفافیت با طرحی جامع بازمی  گردد
ســمیه محمودی در گفت و گو با خبرگزاری 
مهر به ســؤال بالا پاسخ داده است. محمودی با  
اشاره به عدم تصويب کلیات طرح شفافیت آرای 
نمايندگان در جلســه علنی ديروز مجلس اظهار 
داشــت: هر طرحی از سوی کمیسیون آئین نامه 
داخلی مجلس در صحن علنی مطرح شود، برای 
تصويب به دو ســوم آرای نمايندگان نیاز دارد و 
طرح های کمیســیون آئین نامه داخلی مجلس با 

طرح های عادی تفاوت زيادی دارد.
وی بیان کرد: طرح شفافیت آرای نمايندگان 
بــرای تصويــب فقــط 3 رأی کــم آورد و اين 
نشان دهنده آن اســت که نمايندگان مجلس با 
بحث شــفافیت مخالفتی نداشته اند و اين طرح 
بــرای تصويب نیاز به آرای دو ســوم نمايندگان 

داشت.
سخنگوی کمیسیون آئین نامه داخلی مجلس 
شورای اســلامی تصريح کرد از سوی ديگر نظر 
مخالفان طرح شــفافیت آرای نمايندگان آن بود 
که اين طرح جامع نیست و فقط درباره نمايندگان 
است و بايد طرحی جامع درباره شفافیت تدوين 
شود و قطعاً مجلس در راستای شفافیت اين طرح 

جامع را تدوين خواهد کرد.
تشکر نمایندگان از دیوان محاسبات

حجت الاسلام سید ناصر موسوی لارگانی در 
جلسه علنی ديروز مجلس شورای اسلامی بیانیه 
277 نفر از نمايندگان مجلس در تقدير و تشكر 

از ديوان محاسبات کشور را قرائت کرد.
در متن ايــن بیانیه آمده اســت: »احتراماً 
همان گونه که مســتحضريد ديوان محاســبات 
کشور به عنوان بازوی نظارتی مجلس و نماينده 
انحصــاری منتخبین ملت در نظارت بر حُســن 
اجرای قانون وظیفه خطیر پاسداری از بیت المال 
را برعهده داشته و بر همین اساس در اجرای اصل 
۵۵ قانون اساسی و بند )ج( ماده يك قانون ديوان 
محاســبات کشور و بند يك ماده 219 آئین نامه 
داخلی مجلس شــورای اسلامی، گزارش تفريغ 
بودجه سال 139۸ کل کشور که حاوی عملكرد 
يك ســاله دولت به انضمام نظرات کارشناســی 
و پیشــنهادات ديوان می باشد را يك ماه پیش 
از موعد مقرر قانونــی علی رغم محدوديت های 
ناشی از شیوع ويروس کرونا جهت بهره برداری 
نماينــدگان در زمان بررســی و تصويب لايحه 
بودجه 1400 کل کشور، تسلیم مجلس شورای 

اسلامی نمود.«
در ادامه اين بیانیه آمده: »مضافاً اينكه ارائه 
گزارش عملكرد هشــت ماهه اجرای بودجه سال 
99 و نیز حضور اثربخــش نمايندگان ديوان به 
منظور ارائه نقطه نظرات کارشناسی در جلسات 
کارگروه هــا، کمیســیون های تخصصی و به ويژه 
کمیسیون تلفیق به هنگام بررسی لايحه بودجه 
سال 1400 کل کشــور که موجب غنای هرچه 
بیشــتر مصوبات کمیسیون گرديده، قابل تقدير 
و تحسین می باشد. بنابه مراتب فوق بدين وسیله 
مراتب تقدير و تشــكر خود را از رياست محترم 
ديوان محاســبات کشور، مســئولان و همكاران 
خدوم اين ديوان، حافظان بیت المال در اين سنگر 

مقدس اعلام می داريم.«

با درخواست 50 نماینده و حمایت هیئت رئیسه  مجلس

طرح شفافیت 
مجدداً به صحن علنی مجلس بازمی  گردد

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در 
دیدار با بی پین روات، رئیس ستاد کل نیروهای 
مسلح هند با اشاره به نگاه مشترک دو کشور 
در بسیاری از موضوعات منطقه ای و بین المللی 
از جمله وجود ظرفیت های جغرافیای دو کشور 
در دریاها و حاشیه اقیانوس هند، گفت: وجود 
این ظرفیت ها می تواند نقش مهمی در توسعه 
روابط دوکشور به ویژه در حوزه های دفاعی و 

نظامی بین ایران و هند ایجاد کند.
به گزارش فارس به نقل از روابط عمومی وزارت 
دفاع، امیر حاتمی وزير دفاع و پشــتیبانی نیروهای 
مســلح که برای ديدار با مقامات سیاسی، دفاعی و 
نظامی هند در بنگلور حضور دارد با ارتشبد بی پین 
روات، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح هند ديدار و 

گفت وگو کرد.
امیــر حاتمی در اين ديدار با بیان اشــتراکات 

تاريخی و فرهنگی بین دو کشــور و نگاه مشــترک 
آنها در بسیاری از موضوعات منطقه ای و بین المللی 
از جمله وجود ظرفیت های جغرافیای دو کشــور در 
درياها و حاشــیه اقیانوس هند، تصريح کرد: وجود 
اين ظرفیت ها می تواند نقش مهمی در توسعه روابط 
دوکشــور به ويژه در حوزه های دفاعی و نظامی بین 

ايران و هند ايجاد کند.
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح هند نیز از 

حضور هیئــت عالی رتبه دفاعی و نظامی جمهوری 
اسلامی ايران در هند و در مراسم افتتاحیه رسمی اين 
نمايشگاه هوانوردی تشكر و قدردانی کرد و آن را نشانه 
اراده و توجه دو کشور به توسعه روابط فیمابین دانست.
گفتنی است، امیر ســرتیپ حاتمی وزير دفاع 
ايران در نخســتین برنامه ســفر به بنگلور هند در 
مراسم افتتاح نمايشگاه بین المللی صنايع هوايی هند 

2021 حضور يافت.

امیر حاتمی در دیدار رئیس ستاد کل نیروهای مسلح هند

ظرفیت های جغرافیایی ایران و هند نقش مهمی در توسعه روابط دو كشور دارد


